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Förbättra förskollärarsituationen 
Skrivelse av Anna König Jerlmyr (M) och Lotta Edholm (FP) 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Skrivelse av Anna König Jerlmyr (M) och Lotta Edholm (FP) om att ”Förbättra 

förskollärarsituationen i Stockholm” anses besvarad med hänvisning till vad som 

sägs i promemorian.  

 

 

 

Föredragande borgarrådet Olle Burell anför följande. 

 

Ärendet 

 

Anna König Jerlmyr (M) och Lotta Edholm (FP) efterlyser i en skrivelse konkreta 

åtgärder och lösningar från majoriteten i kommunfullmäktige, för att ta itu med 

nyrekrytering av förskollärare. Vidare efterlyser förslagsställarna en enhetlig och 

rättvisande redovisning av andelen behöriga förskollärare samt att tillräckliga 

resurser tillskjuts stadsdelsnämnderna.  

Skrivelsen har även undertecknats av ersättarna Karin Ernlund (C) och Erik 

Slottner (KD). 

 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, utbildningsnämnden, Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och Södermalms stadsdelsnämnd.  

Stadsledningskontoret anser inte att det behövs nytt uppdrag avseende 

barngrupperna då detta redan kontinuerligt följs upp. Vidare pekar 

stadsledningskontoret på att grundproblemet vad gäller antal förskollärare ligger i att 

det utbildas för få för att möta efterfrågan i Stockholmsregionen. I budget för 2015 

finns slutligen uppdrag att fortsätta arbetet med stadsgemensamma principer och 

metoder för rekrytering, kompetensutveckling och karriärvägar.  

Utbildningsnämnden har likalydande reflektion gällande arbetet med 

barngruppernas storlek som följs kontinuerligt och hänvisar också till det pågående 

stadsövergripande fördjupande arbetet angående strategier och metoder för 

rekrytering, kompetensutveckling och karriärvägar inom förskolan enligt uppdrag i 

2015 års budget.  

Skarpnäcks stadsdelsnämnd lyfter fram det problem som finns i dag med att mäta 

barngruppernas storlek. Mätdatum och kriterier överensstämmer inte med 
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verksamhetssystemet och faktiska fördelningar i grupperna. Vidare vill förvaltningen 

påvisa att det i budget för 2015 finns aktiviteter som tar upp bemanning och 

kompetensförsörjningen inom förskolan.  

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beskriver hur det prioriterade arbetet pågår på 

förvaltningen för att rekrytera fler förskollärare och säkerställa kvaliteten. Andel 

förskollärare är en viktig del av kvaliteten. Förvaltningen lyfter fram att 

resursfördelningssystemet är svårt vid lönesatsningar. Vidare poängterar 

förvaltningen att andelen barn i grupperna fluktuerar under året och är beroende på 

personalsammansättning och lokalens utformning. Den officiella statistiken tar inte 

hänsyn till det.  

Södermalms stadsdelsnämnd ställer sig positiv till skrivelsens förslag om att 

fördjupa kompetensförsörjningsstrategin stadsövergripande, men vill erinra om att ett 

liknande uppdrag finns i budget för 2015. Stadsdelsnämnden lyfter fram att 

indikatorn ”antalet barn per grupp” finns med och mäts, men pekar också på 

svårigheterna med mätmetoden då barnstorleken inte stöds ändamålsenligt i stadens 

styrsystemen. Idag tas varje uppgift fram manuellt och underlagen fylls i ILS-

webben.   

 

Mina synpunkter 

 

Vi är alla överens om att en bra förskola, som planerar och genomför verksamheten 

efter de mål och uppdrag som återfinns i läroplanen, lägger grunden för inlärning av 

läsning, matematik och inte minst förståelse för naturvetenskap. Vidare tränas barnet 

i det viktiga sociala samspelet och tidiga svårigheter och behov för att klara skolan 

kan upptäckas och resurser sättas in.  

Välutbildad personal i förskolan, såväl förskollärare som barnskötare, är en 

garanti för kvalitet i omsorgen om våra barn och bidrar till den helhetssyn som gör 

svensk förskola världsledande.  

En hög andel utbildade förskollärare är en avgörande faktor för att lyckas med 

detta fullt ut. Vårt långsiktiga mål är att hälften av de anställda i förskolan i 

Stockholm ska vara förskollärare. Resan dit kommer att vara lång då det i dag råder 

brist på utbildade förskollärare. Av detta skäl måste Stockholms stad fortsätta att 

ställa tydliga krav på staten om att inrätta fler platser på förskollärarutbildningen på 

lärosäten som ligger i Stockholm med omnejd.  

För närvarande pågår ett stadsövergripande arbete för att höja kvaliteten för våra 

förskolebarn och främja personalens förutsättningar. Det handlar om alltifrån att 

utveckla principer och metoder för rekrytering till att satsa på kompetensutveckling 

och skapa attraktiva arbetsplatser med goda möjligheter till karriärutveckling.  

Spånga-Tensta och Skarpnäcks stadsdelsnämnd lyfter fram och problematiserar 

arbetet med att mäta barngruppernas storlek. Det tycker jag är relevant och viktigt i 

sammanhanget. Kvalitet i förskolan är en bredare fråga än att enbart se till 

barngruppernas storlek. Därför föreslås i finansborgarrådets förslag till budget för 

2016 att utbildningsnämnden ska se över kvalitetsmåtten i förskolan för att få en 

intelligent och ändamålsenlig politisk styrning.  

I övrigt hänvisar jag till stadsledningskontorets och utbildningsnämndens 

tjänsteutlåtanden.  
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Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 

följande. 

Skrivelse av Anna König Jerlmyr (M) och Lotta Edholm (FP) om att ”Förbättra 

förskollärarsituationen i Stockholm” anses besvarad med hänvisning till vad som 

sägs i promemorian.  

 

Stockholm den 29 oktober 2015 

 

OLLE BURELL 

 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Skrivelse ”Förskollärarsituationen i Stockholm”.  

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Anna König Jerlmyr och Joakim Larsson (båda 

M) enligt följande. 

 

Vi föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

 

1. Kommunstyrelsen ges tillsammans med utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna 

i uppdrag att ta fram en plan för att upprätthålla personaltätheten, noggrant analysera 

budgetens konsekvenser för förskolornas situation och minska barngruppernas 

storlek. 

2. Därutöver anförs följande. 

 

Behovet av att hitta en lösning för att få fler förskollärare i verksamheten är fortfarande 

trängande, då en av de viktigaste faktorerna för att förskolan ska kunna hålla en hög kvalitet 

är en välutbildad personal och att andelen förskollärare är hög. Sex stadsdelsnämnder 

bedömer att de inte kommer att uppnå målen för andel förskollärare av antal anställda. Vi ser 

tyvärr således att bristen på förskollärare riskerar att påverka kvaliteten inom förskolan 

negativt under den rödgrönrosa majoritetens styre. 

Under våren 2015 larmade flera stadsdelar i Stockholm om att de tvingades öka 

barngruppernas storlek och/eller minska personaltätheten som en konsekvens av en snålt 

tilltagen ram i den rödgrönrosa budgeten. I skrivelsen efterlyste vi en analys av hur 

stadsdelarnas beredskap att upprätthålla personaltätheten och barngruppernas storlek 

påverkades av budgetförutsättningarna. Vi konstaterar att för att undvika besparingar i 

stadsdelar som Hägersten- Liljeholmen har majoriteten nu istället valt att låta äldreomsorgen 

och socialtjänsten genomföra stora besparingar. Det är en lika beklaglig som ofrånkomlig 

konsekvens av att majoriteten inte har förmått prioritera förskolan i tillräcklig omfattning. 

Från den rödgrönrosa majoritetens sida märks ingen vilja att komma till rätta med problemen, 

trots allt fagert tal om satsningar på utbildning som kunde höras före valet. 

Det är också ytterst anmärkningsvärt att Socialdemokraterna och skolborgarrådet allt mer 

fjärmar sig ifrån stadens beslutade tak för barngruppernas storlek. Istället för att argumentera 

för att det är viktigt att stadsdelsnämnderna gör sitt yttersta för att hålla barngrupperna nere 

skriver föredragande borgarrådet följande: ”Spånga-Tensta och Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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lyfter fram och problematiserar arbetet med att mäta barngruppernas storlek. Det tycker jag är 

relevant och viktigt i sammanhanget. Kvalitet i förskolan är en bredare fråga än att enbart se 

till barngruppernas storlek.” 

Det är tydligt att den rödgrönrosa majoriteten nu helt har givit upp tanken på att försöka 

minska barngruppernas storlek, i motsats till hur de argumenterade åtta år i rad under 

Alliansens tid vid makten. Av allt att döma har vi istället att vänta en liknande utveckling som 

i andra städer styrda av Socialdemokraterna, likt Göteborg och Malmö, där barngrupperna 

den senaste tioårsperioden har växt kraftigt. Det är djupt beklagligt. 

Stockholms universitet har ett högt söktryck till förskollärarprogrammet och hade i 

enlighet 

med Alliansens budget planerat för att expandera med ytterligare ett 130-tal platser under 

2015, vilket minskades till 60 platser i och med regeringens vårändringsbudget. Om 

Stockholms universitet inte ges möjlighet att bygga ut antalet platser kommer den regionala 

bristen på förskollärare sannolikt att öka ytterligare. Det innebär inte en bättre förskola, utan 

tvärtom sämre förutsättningar för en förskola med en pedagogik av hög kvalitet som är trygg 

för barnen och deras föräldrar.  

Minskningen rönte kritik från Socialdemokraterna i Stockholms stad. Finansborgarrådet 

bör fortsätta att agera för att påverka regeringen för fler utbildningsplatser för förskollärare 

och lärare i Stockholms stad, Sveriges mest expansiva region.  

Att mera noggrant analysera budgetens konsekvenser för förskolornas situation, samt att 

fördjupa arbetet med kompetensutveckling och karriärvägar för personalen är av stor vikt. 

Inom förskolans område i Stockholms stad behöver det idkas ledarskap, göras rimliga 

politiska prioriteringar och tas ansvar. Från den rödgrönrosa majoriteten saknar vi allt av 

detta. Majoriteten måste redovisa svart på vitt vilka resurser som måste till för att inte 

barngrupperna ska fortsätta växa. 

 

Kommunstyrelsen 

 

Reservation anfördes av Anna König Jerlmyr, Joakim Larsson, Jonas Nilsson och 

Lars Jilmstad (alla M) och Björn Ljung (FP) med hänvisning till Moderaternas 

reservation i borgarrådsberedningen. 

 

  



 4 

Remissammanställning 
 

Ärendet 

 

Anna König Jerlmyr (M) och Lotta Edholm (FP) efterlyser i en skrivelse konkreta 

åtgärder och lösningar från majoriteten i kommunfullmäktige, för att ta itu med 

nyrekrytering av förskollärare. Vidare efterlyser förslagsställarna en enhetlig och 

rättvisande redovisning av andelen behöriga förskollärare samt att tillräckliga 

resurser tillskjuts stadsdelsnämnderna.  

I skrivelsen föreslår förslagställarna att kommunstyrelsen beslutar följande. 

  

1. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att, särskilt med avseende på 

barngruppernas storlek, analysera 2015 års budget och dess konsekvenser för 

förskoleverksamheten på stadsdelsnivå samt konsekvenser för fristående 

förskolor.  

2. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att tillsammans med utbildningsnämnden 

och stadsdelsnämnderna utveckla och fördjupa stadens strategi för 

kompetensförsörjning, kompetensutveckling och karriärvägar för förskolans 

medarbetare.  

 

Skrivelsen har även undertecknats av ersättarna Karin Ernlund (C) och Erik Slottner 

(KD). 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontorets, utbildningsnämnden, Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd, Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och Södermalms stadsdelsnämnd.  

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 3 september 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

I en skrivelse från partierna M, FP, C och KD föreslås att stadsledningskontoret ska 

analysera 2015 års budget avseende barngruppernas storlek samt en utveckling och 

fördjupning av stadens strategi för kompetensförsörjning, kompetensutveckling och 

karriärvägar inom förskolan. 

Barngruppernas storlek 

Barngruppernas storlek följs kontinuerligt upp via stadens indikatorer (i stadens 

integrerade ledningssystem ILS) för de kommunala förskolorna och via egenkontrollen för 

de fristående förskolorna. Stadsledningskontoret anser därför att det redan finns underlag för 

att göra analyser av konsekvenserna av 2015 års budget. 

Andel förskollärare 

En tillräckligt hög andel förskollärare är en viktig förutsättning för en 

förskoleverksamhet med hög kvalitet och är därför ett prioriterat mål i Stockholms stad.  

Grundproblemet är att det fortfarande utbildas för få förskollärare i 

Stockholmsregionen för att möta efterfrågan.  

Ett problem kring statistik på det här området är att det som kallas andel förskollärare 

mäts på olika sätt vilket leder till olika resultat. På stadens hemsida ”Jämför service” 
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redovisas det tidigare officiella nyckeltalet som även används som indikator i stadens 

integrerade ledningssystem ILS; andel pedagogiskt högskoleutbildade. 

För 2014 har SCB ändrat sin frågeställning till att för 2014 från kommunerna efterfråga 

andel förskollärartjänster. Resultatet för den frågan motsvarar för stadens del i stort sett det 

tidigare måttet andel med pedagogisk högskoleutbildning. 

För att tydligare få fram andelen förskollärare med förskollärarexamen har Skolverket 

för 2014 valt att även hämta uppgifter från SCB:s utbildningsregister (siffror från 130701) 

vilket lett till andra resultat för alla kommuner.  

För att kunna  jämföra med andra kommuner och följa över tid behöver staden använda 

och redovisa Skolverkets/SCB:s uppgifter om förskollärarbehörigheten.  

Stadsledningskontoret, stadsdelsnämnderna och utbildningsnämnden har i budget 2015 

ett uppdrag att fortsätta det pågående arbetet med stadsgemensamma principer och 

metoder för rekrytering, kompetensutveckling och karriärvägar för förskolans personal. 

Arbetet med detta uppdrag är aktivt och pågående vilket innefattar att det ska utvecklas och 

fördjupas. Stadsledningskontoret  anser därför inte att det behövs något nytt uppdrag för 

detta ändamål. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen beslutar att remissen ”skrivelse om 

åtgärder för att förbättra förskollärarsituationen i Stockholm” anses besvarad med vad som 

sägs i detta tjänsteutlåtande. 

 

Utbildningsnämnden 

 

Utbildningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 augusti 2015 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Reservation anfördes av Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Christian Carlsson (KD) som hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (FP).  

 

Utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

I en skrivelse från partierna M, FP, C och KD föreslås att stadsledningskontoret ska 

analysera 2015 års budget avseende barngruppernas storlek samt en utveckling och 

fördjupning av stadens strategi för kompetensförsörjning, kompetensutveckling och 

karriärvägar inom förskolan. 

Det finns statistik för barngruppernas storlek både för kommunala och fristående 

förskolor. Förvaltningen anser därför att det redan finns underlag för stadsledningskontoret 

att göra analyser av konsekvenserna av 2015 års budget. 

Sedan tidigare pågår ett arbete där stadsledningskontoret, stadsdelsförvaltningarna 

och utbildningsförvaltningen samarbetar för att ta fram strategier och metoder för 

kompetensförsörjning, kompetensutveckling och karriärvägar inom förskolan (KF budget 

2014 och 2015). Uppdraget är att utveckla och fördjupa detta arbete. 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 11 juni 2015 att 

överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 



 6 

remissen.  

 

Reservation anfördes av Kristina Lutz m.fl. (M) och Jesper Svensson (FP) bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Gunnar Caperius (C) och Johan Sunbring (KD), bilaga 

1. 

 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 12 maj 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Nämnden har i tidigare tjänsteutlåtande, 2015-04-16 §8, besvarat en skrivelse från nämndens 

ledamöter Jesper Svensson (FP) och Jessica Sjönell (FP) om ökande barngrupper i förskolan. 

Förvaltningen vill peka på problemet med att mäta barngruppers storlek. Staden har 

inget verksamhetssystem som anger barngruppernas storlek. Mätdatum för indikatorn 

”Antalet barn per grupp” är 15 oktober och själva framtagandet av underlaget görs av ett 

företag, lika för hela staden. Värdet på årsmålet är ett matematiskt värde som beräknas 

utifrån att små (1-3 år) och stora (4-5 år) barn är lika många. Detta överensstämmer oftast 

inte med den faktiska fördelningen i grupperna. Förskolor delar dessutom upp 

barngruppen i mindre grupper under dagen, vilket inte återspeglas i något 

verksamhetssystem. 

Förvaltningen har inget att erinra mot att stadsledningskontoret tillsammans med 

utbildningsnämnden och stadsdelsnämnderna utvecklar och fördjupar stadens strategi för 

kompetensförsörjning. Förvaltningen vill ändå påvisa att det i Budget 2015 för 

Stockholms stad finns aktiviteter som tar upp bemanning och kompetensförsörjning. 

Förvaltningen föreslå att detta svar på skrivelsen godkänns. 

 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 

2015 att överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen.  

 

Särskilt uttalande anfördes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Poseby (FP), 

bilaga 1. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD), bilaga 1. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 6 juli 2015 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har tagit del av skrivelsen. Förvaltningens arbete med att 

rekrytera fler förskollärare för att säkerställa kvaliteten i förskolorna är ett fortsatt 

prioriterat område. Förvaltningen arbetar utifrån olika ansatser i uppdraget att öka andelen 

förskollärare såsom rekrytering, introduktion, kompetensutveckling. Under år 2014 gick fyra 

barnskötare på vidareutbildning till förskollärare. En viktig faktor för god kvalitet i 

förskolan är andel förskollärare. Under året har tio nyutexaminerade förskollärare gått sitt 

introduktionsår och förvaltningen tar nu ytterligare ett steg och anordnar ett ”nyår” som 

introduktion för alla nyanställda.   

I samband med budget 2014 vilket även påverkade nivån på förskolepengen 2015 
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tilldelades stadsdelsnämnderna via resursfördelningsnyckeln ersättning för höjd lön till 

förskolelärarna. Effekten av resursfördelningssystemet är dock svår avseende detta.  

I dagsläget innebär en ökning av nivå av förskolelärare från 35 procent till 39 procent att 

cirka 15 banskötare ska ersättas med 15 förskolelärare. Genom att stadsdelsnämnden även 

har minskade prestationer i form av färre barn innebär det en stor utmaning att göra denna 

omställning av verksamheten samtidigt.  

Andelen barn i grupperna fluktuerar under året. Barngrupperna inom förskolan 

organiseras olika beroende på lokalernas utformning och pedagogiska verksamhet. För att 

tillgodose föräldrars valfrihet och önskemål har gruppstorlekar och antal barn per pedagog 

har varierat något de tre senaste åren.  

Den officiella statistiken tar inte hänsyn till hur det dagliga arbetet organiseras utan 

anger det totala antalet inskrivna barn i gruppen. 

Förvaltningen fortsätter att utveckla det systematiska kvalitetsarbetet i förskolan. 

Med ledning av detta bedömer förvaltningen att klara av att upprätthålla en god kvalitet 

enligt kommunfullmäktiges mål. 

 

 

Södermalms stadsdelsnämnd 

 

Södermalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 2015 

följande. 

 

3. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Södermalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 5 augusti 2015 har 

i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i skrivelsen om att stadsledningskontoret 

tillsammans med utbildningsförvaltningen och stadsdelsnämnderna utvecklar och 

fördjupar stadens strategi för kompetensförsörjning. Förvaltningen vill dock erinra om 

att 

i Budget 2015 för Stockholms stad finns ett antal uppdrag som rör de frågor som 

förslagsställarna tar upp i skrivelsen. 

I Budget för 2015 framgår att kommunstyrelsen i samverkan med stadsdelsnämnderna 

och utbildningsnämnden ska 

 utveckla uppföljningen av personal och bemanning i såväl kommunala som 

fristående förskolor, 

 utreda vilka krav man kan ställa på kommunala och fristående förskolor för att 

öka andelen förskollärare, 

 fortsätta arbetet med stadsgemensamma principer och metoder för rekrytering, 

kompetensutveckling och karriärvägar för förskolans personal. 

I Budget finns indikatorn ”Antalet barn per grupp” som mäts den 15 oktober 2015. Av 

definitionen, som följer Skolverkets definition, räknas ett värde fram genom att dividera 

antalet inskrivna barn med antalet avdelningar. Med avdelning menas en barngrupp som ett 

arbetslag ansvarar för. Utfallet den 15 oktober ger en ögonblicksbild av antalet barn per 

grupp och återspeglar inte att förskolan delar in barnen i mindre grupper under dagen. 

Förvaltningen vill i detta sammanhang peka på svårigheterna att mäta 

barngruppernas storlek då staden inte har något ändamålsenligt systemstöd. Idag tar 
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varje förskola manuellt fram uppgifter vilka utgör förvaltningens underlag till uppföljningen  

i ILS-webb.  

 



 

Bilaga 1 

Reservationer m.m. 
 

Utbildningsnämnden 

 

Reservation anfördes av Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) enligt 

följande.  

 

att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

att ärendet omedelbart justeras. 

att som svar på remissen anföra följande: 

 

Under våren 2015 larmade flera stadsdelar i Stockholm om att man tvingades öka 

barngruppernas storlek och/eller minska personaltätheten som en konsekvens av en snålt 

tilltagen ram i den rödgrönrosa budgeten. I skrivelsen efterlyste vi en analys av hur 

stadsdelarnas beredskap att upprätthålla personaltätheten och barngruppernas storlek 

påverkades av budgetförutsättningarna. Vi konstaterar att för att undvika besparingar i 

stadsdelar som Hägersten-Liljeholmen har majoriteten nu istället valt att låta äldreomsorgen 

och socialtjänsten genomföra stora besparingar. Det är en trist konsekvens av att man inte 

förmått satsa tillräckligt mycket på förskolan. 

Stockholms universitet har ett högt söktryck till förskollärarprogrammet och hade i 

enlighet med Alliansens budget planerat för att expandera med ytterligare ett 130-tal platser 

under 2015, vilket minskades till 60 platser i och med regeringens vårändringsbudget. 

Minskningen rönte kritik från Socialdemokraterna i Stockholms stad. Finansborgarrådet bör 

fortsätta att agera för att påverka regeringen för fler utbildningsplatser för förskollärare och 

lärare i Stockholms stad, Sveriges mest expansiva region.  

Om Stockholms universitet inte ges möjlighet att bygga ut antalet platser kommer den 

regionala bristen på förskollärare sannolikt att öka ytterligare. Det innebär inte en bättre 

förskola, utan tvärtom sämre förutsättningar för en förskola med en pedagogik av hög kvalitet 

som är trygg för barnen och deras föräldrar. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Christian Carlsson (KD) som hänvisade till reservationen 

gemensamt från (M) och (FP). 

 

Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Kristina Lutz m.fl. (M) och Jesper Svensson (FP) enligt 

följande.  

 

Att  Skarpnäcks stadsdelsnämnd rekommenderar kommunstyrelsen att bifalla 

skrivelsens förslag. Samt  

att  därutöver anföra följande: 

 

Såväl i Skarpnäck som i andra stadsdelsnämnder har vi kunnat se hur den ekonomiska 

situationen för förskolorna har blivit sämre sedan majoritetsskiftet efter valet. Den positiva 

trenden med minskande barngrupper under Alliansens styre har brutits. Barngruppernas 

storlek ökar istället. Vi kan se i olika delar av staden hur föräldrar nu sluter sig samman för att 

protestera mot majoritetens nedskärningar. Men från den rödgrönrosa majoritetens sida märks 

ingen vilja att komma till rätta med problemen, trots allt fagert tal om satsningar på utbildning 

som kunde höras före valet. 

Vi välkomnar därför förslaget om att mera noggrant analysera budgetens konsekvenser för 

förskolornas situation, samt att fördjupa arbetet med kompetensutveckling och karriärvägar 
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för personalen. Majoriteten måste redovisa svart på vitt vilka resurser som måste till för att 

inte barngrupperna ska fortsätta växa. 

 

Ersättaryttrande gjordes av Gunnar Caperius (C) och Johan Sunbring (KD) enligt 

följande. 

 

Om de hade haft rösträtt hade de ställt sig bakom moderaternas och folkpartiets gemensamma 

förslag till beslut 

 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (FP) 

enligt följande. 

 

Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Under våren 2015 larmade flera stadsdelar i Stockholm om att man tvingades öka 

barngruppernas storlek och/eller minska personaltätheten som en konsekvens av en snålt 

tilltagen ram i den rödgrönrosa budgeten. I skrivelsen efterlyste vi en analys av hur 

stadsdelarnas beredskap att upprätthålla personaltätheten och barngruppernas storlek 

påverkades av budgetförutsättningarna. Vi konstaterar att för att undvika besparingar i 

stadsdelar som Hägersten-Liljeholmen har majoriteten nu istället valt att låta äldreomsorgen 

och socialtjänsten genomföra stora besparingar. Det är en trist konsekvens av att man inte 

förmått satsa tillräckligt mycket på förskolan. 

Stockholms universitet har ett högt sökttryck till förskollärarprogrammet och hade i 

enlighet med Alliansens budget planerat för att expandera med ytterligare ett 130-tal platser 

under 2015, vilket minskades till 60 platser i och med regeringens vårliga ändringsbudget. 

Minskningen rönte kritik från Socialdemokraterna i Stockholms stad. Finansborgarrådet bör 

fortsätta att agera för att påverka regeringen för fler utbildningsplatser för förskollärare och 

lärare i Stockholms stad, Sveriges mest expansiva region.  

Om Stockholms universitet inte ges möjlighet att bygga ut antalet platser kommer den 

regionala bristen på förskollärare sannolikt att öka ytterligare. Det innebär inte en bättre 

förskola, utan tvärtom sämre förutsättningar för en förskola med en pedagogik av hög kvalitet 

som är trygg för barnen och deras föräldrar 

 

Ersättaryttrande gjordes av Sara Andersson (C) och Peter Trixe (KD) enligt följande. 

 

Att om de hade tjänstgjort som ledamot i nämnden hade de ställt sig bakom moderaternas och 

folkpartiets särskilda uttalande. 

 


